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Szanowny Panie Ministrze,

na podstawie art. 192 Regulaminu Sejmu Rzeczypospolitej
Polskiej kieruję na ręce Pana Ministra interpelację z prośbą
o dogłębną analizę przedstawionego poniżej stanu
faktycznego i prawnego oraz przedstawienie ekspertyzy
prawnej dotyczącej tej problematyki.

Na podstawie tzw. ustawy dezubekizacyjnej obniżono
świadczenia prawie 39 tys. byłych funkcjonariuszy aparatu
bezpieczeństwa PRL. Emerytury byłych pracowników służb
nie mogą być wyższe od średniego świadczenia
wypłacanego przez ZUS: emerytura - 2,1 tys. zł (brutto),
renta - 1,5 tys. zł, renta rodzinna - 1,7 tys. zł.

Wśród byłych pracowników aparatu bezpieczeństwa
znalazło się wiele osób bezpośrednio niezwiązanych ze
zwalczaniem demokratycznej opozycji i Kościoła, a
zajmujących się pracą administracyjną. Ustawa objęła
także osoby, które ze służbami PRL miały do czynienia
jedynie przez kilka miesięcy, by przez kolejnych kilkanaście,



a nawet kilkadziesiąt lat służyć III RP. Są wśród nich
oficerowie, którzy w 1990 r. ewakuowali Amerykanów z
Iraku, jak i policjanci czy BOR-owcy. Ustawa nie obniża
świadczeń funkcjonariuszom, którzy rozpoczęli służbę po
raz pierwszy po dniu 11 września 1989 r. Wielu
funkcjonariuszy późniejszych służb III RP rozpoczęło pracę
tuż przed wyżej wspomnianą datą, nie uczestnicząc w
zwalczaniu ruchu demokratycznego. Funkcjonariusze służb
zapewniali następnie przez wiele lat bezpieczeństwo nam
wszystkim, obywatelom Rzeczypospolitej. Funkcjonariusze
ci po przejściu procesu weryfikacji od 1990 r. w znacznym
stopniu stanowili trzon kadry tworzącej struktury UOP,
ABW, CBŚ czy SKW. Po roku 1990 uzyskiwali dobre wyniki
służby na rzecz bezpieczeństwa państwa w walce z
przestępczością zorganizowaną, terroryzmem,
przestępczością kryminalną oraz innymi zagrożeniami
bezpieczeństwa państwa. Po wykorzystaniu ich potencjału i
wiedzy potraktowani zostali gorzej niż przestępcy, którzy do
tej pory odsiadują wyroki.

W związku z powyższym proszę Pan Ministra o udzielenie
odpowiedzi na następujące pytania:

b. Jak zabezpieczona zostanie motywacja obecnych
pracowników służb, jeżeli po wielu latach obniżamy
świadczenia związane z służbą dla III RP?

e. Dlaczego pracownicy, którzy zaczęli pracę tuż przed
rokiem 1990, a kontynuowali służbę w III RP, są
dyskryminowani przez państwo?



Z poważaniem

Mateusz Bochenek
Poseł na Sejm RP


